

Nytt fra revisor

Viktige skatt- og avgiftsendringer i 2026

Nyhetsbrevet gir en oversikt over viktige skatt- og avgiftsendringer i 2026.

Viktige endringer i satser og regelverk som påvirker næringsliv og arbeidsliv, omtales også.

En tabellarisk [oversikt over skattesatser, fradrag og beløpsgrenser i 2025 og 2026](#) finnes på regjeringens nettsider.

Der finnes det også en [oversikt over avgiftssatser for disse årene](#).

Skatteendringer 2026



Som ventet ble det ikke vedtatt store endringer i skatteopplegget for 2026.

Skattesatser på inntekt

Skattesatsen for alminnelig inntekt holdes uendret (22 %).

Personfradraget øker fra 108 550 kroner til 114 540 kroner. Maksimalt minstefradrag i lønn/trygd og pensjon økes fra henholdsvis 92 000 og 73 150 kroner til henholdsvis 95 700 og 75 400 kroner.

Trygdeavgiftssatsene på lønn/trygd og næringsinntekt reduseres med 0,1 prosentenhet, mens trinnskattsatsen øker med 0,1 prosentpoeng på de to høyeste trinnene. Innslagspunktene for trinnskatten øker med 4,0 % på alle trinn.

Skattesatsen for utbytte og aksjegevinster er uendret (37,84 %).

Endrede beløpsgrenser

Flere beløpsgrenser i skattesystemet er endret fra 2026:

- Foreldrefradraget reduseres fra 25 000 kroner til 15 000 kroner for ett barn, og fra 15 000 kroner til 10 000 kroner for hvert barn utover det første.
 - Det maksimale beløpet for fradrag for innbetalt fagforeningskontingent økes fra 8 250 kroner til 8 700 kroner
 - Grensen for maksimalt fradrag for innbetaling til Skattefavorisert individuell sparing til pensjon (IPS) økes fra 15 000 kroner til 25 000 kroner.
 - Kilometersatsen for reisefradrag økes fra 1,83 kroner til 1,90 kroner per kilometer. Nedre grense for fradrag reduseres fra 15 250 kroner til 12 000 kroner. Øvre grense økes fra 100 880 kroner til 120 000 kroner.
-

Forsøksordning med arbeidsfradrag for unge

Det er innført en forsøksordning med arbeidsfradrag for unge. Forsøket omfatter et tilfeldig utvalg på om lag 100 000 personer (8 pst.) av de som er født i årene 1991–2006. Arbeidsfradraget gis med et fastsatt fradragsbeløp i alminnelig inntekt. I 2026 utgjør fradragsbeløpet inntil 125 000 kroner i 2026 og reduseres med 40 pst. av inntekt i beregningsgrunnlaget over 345 000 kroner.

Les mer

Finansdepartementets oversikt over endringer i lover og forskrifter

Finansdepartementet har gitt [en oversikt over de viktigste regelendringene fra 1. januar 2026 på departementets ansvarsområde](#).

Formue

Skattesatsen i den kommunale delen av formuesskatten reduseres med 0,175 pst.-enhet, og økes tilsvarende på trinn 1 og 2 i formuesskatt til staten.

Verdsettelsesreglene videreføres uendret. Innslagspunktene er økt med 8 %, dvs. fra 1,76 mill. til 1,9 mill. i trinn 1 og 3,9 % fra 20,7 mill. til 21,5 mill. i trinn 2.

Ved beregningen av formuesverdier verdsettes formuen til:

- | | |
|---|----------|
| • Primærbolig | 25 pst. |
| • Delen av primærbolig som overstiger 10 mill. kroner | 70 pst. |
| • Sekundærbolig (og tilordnet gjeld) | 100 pst. |
| • Aksjer (inkl. næringseiendom) og tilordnet gjeld | 80 pst. |
| • Driftsmidler (og tilordnet gjeld) | 70 pst. |
-

Skatt – datoer og frister i 2026

På Skatteetaten.no finnes en [oversikt de mest sentrale fristene for næringsdrivende](#).

Her kan du også finne en oversikt over [de viktigste datoene og fristene for personer, inkludert personlig næringsdrivende](#).

Avgiftsendringer

Redusert mva-fradrag på el-biler

Merverdiavgiftsfritaket for elektriske kjøretøy er fra 1. januar redusert fra 500 000 til 300 000 kroner. Forslaget innebærer at elbiler som koster mer enn 500 000 kroner får en avgiftsøkning på 50 000 kroner.

Mva-fradrag for kundefordringer på nærstående

Adgangen til å korrigere utgående merverdiavgift knyttet til tap på kundefordring på nærstående faller bort etter 24 måneder.

Nærmere bestemmelser om hvem som anses som nærstående og beregning av tidsperioden på 24 måneder, blir gitt i forskrift.

Noen andre endringer

Endrede regler for registrering av foretak fra 2026

Nye foretaksregister- og enhetsregisterlover påvirker blant annet hva som skal registreres, hvilken dokumentasjon som skal sendes inn og hvem som skal signere meldinger.

Les mer

Forsinkelsesrente og standardkompensasjon

Forsinkelsesrenten skal fastsettes hvert halvår, med virkning fra 1. januar og fra 1. juli. Finanstilsynet har fastsatt forsinkelsesrenten til 12,0 prosent fra 1. januar 2026. Samtidig er standardkompensasjon for inndrivelseskostnader for første halvår 2026 til kr 460 kroner.

Rettsgebyret

Rettsgebyret fra 1. januar 2026 er fastsatt til kr 1 345. Rettsgebyret har blant annet betydning for fastsettelse av gebyrer og tvangsmulkt etter skatteforvaltningsloven og a-opplysningsloven.

Endringer i særavtalen for reiser fra 2026

Digitaliserings- og forvaltningsdepartementet og hovedsammenslutningene i staten er blitt enige om enkelte endringer i [«særavtale om dekning av utgifter til reise og kost innenlands»](#) fra 1. januar 2026. Bl.a. øker bilgodtgjørelsen fra kr 5,00 til kr 5,30, mens diettsatsen for reise med overnatting øker til kr 1 012.

Det er også enighet om [nye satser for dekning av udokumenterte utgifter til kost på reise utenfor Norge for 2026](#).

Skattemessig behandling

Den trekkfrie og skattefrie delen av godtgjørelse er fastsatt av Skattedirektoratet i den såkalte [«satsforskriften»](#). Mottatt godtgjørelse som overstiger satsen etter stasforskriften er skattepliktig arbeidsinntekt og inngår i grunnlaget for forskuddstrekk.

NAV – Regelendringer og satser fra 2026

På nav.no finner du [en oversikt over de viktigste endringene i regelverk og satser fra 1. januar 2026](#). Oversikten vil bli fortløpende oppdatert, med forbehold om at det kan komme endringer.

Arbeids- og inkluderingsdepartementet – viktige regelendringer

På regjeringen.no finner du en oversikt over [viktige regelendringer fra 1. januar 2026 på Arbeids- og inkluderingsdepartementets nettsider](#).

[Vis nyhetsbrevet i din nettleser](#) | Tips en venn | Ønsker du Revisorforeningens nyhetsbrev? | Avregistrer

Vi er medlem i Revisorforeningen

